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Csempészáru és vadászösztön
Egy közvélemény-kutatás szerint az emberek az ellenőrző szervek 
közül a Vám- és Pénzügyőrség munkáját találják a leghatékonyabb
nak. Orosz László, a szobi határőrség vámparancsnoka büszkén ál
lítja: egyedi, presztízsértékű szolgálat az övék. A szobi határátkelő 
Pest megye kapuja külföld felé. A nagy hagyományokkal rendelke
ző határállomáson a vám- és pénzügyőri sikerek záloga a kiforrott 
munkamódszer no meg az itt dolgozók egzisztenciális megbecsülése.

-  A múlt hónapban két na
gyobb felderítésünk volt -  meséli 
Orosz László vámparancsnok. -  
A Polónia expresszen lefüleltünk 
egy hatvan év körüli jugoszláv 
asszonyt, aki 875 pisztolylőszert 
készült átcsempészni, egy isme
retlen elkövető pedig több ezer 
hadifegyver-lőszert rejtett el a 
vonaton lévő szemétkosarakban.

A vasúti határon járőrök ellen
őrzik az utasokat, a vámeljárás 
mellett kutatóvizsgálatot végez
nek, ami nem egyszer a vonat 
minden zugára kiterjed. Átfésü
lik a padlásteret, a szeméttároló
kat, az üléstámlák mögötti és 
alatti helyeket. Mert akinek rej- 
tegetnivalója van, az nagyon 
szemfüles tud lenni.

-  Vadászösztön kell ide -  
mondja Orosz László. -  Előfor
dult, hogy a sötétítőfüggönyre 
gombostűzték fel a csempészendő 
valutát. De egy szokatlan módon 
összegyűrt függöny a rutinos fel
derítőnek szemet szúr. Egy vagon 
tüzetes átvizsgálása mindössze ti
zenöt-húsz percig tart. A „vadá
szok” persze nem esnek rögtön 
neki a padlástér burkolatának -  
előbb megfigyelik az utasokat. 
Aki nyugtalanul viselkedik, ve
rejtékezik, kapkod a vizsgálat 
közben, netán összefüggéstelenül 
válaszolgat a vámőr kérdéseire, 
az könnyen gyanúba keveri ma
gát -  s menten lebukik, ha tilos 
úton jár. Vannak csempészek, 
akiket a felderítők már úgy is
mernek, mint a rossz pénzt. Egye
sek a sokadik lebukásuk után sem 
restellnek „szerencsét” próbálni.

-  Az utóbbi időben csökkent 
az utasforgalom, a devizabűncse
lekmények száma és nagyság
rendje viszont megugrott -  foly
tatja a vámparancsnok.

A tiltott árut elkobozzák, az 
értékesíthető része a vámárurak
táron keresztül visszajut a forga
lomba, a gyanús italokat felügye
let mellett megsemmisítik. Sza-

lay Attila jövedéki előadó sokat 
tud mesélni arról, hogy miként 
reagálnak az érintettek a leleple
zés pillanatában.

-  Van, aki belenyugszik, és azt 
mondja: lebuktam, hülye voltam. 
Mások agresszívan, fenyegető
zéssel próbálják menteni magu
kat. Akadnak, akik símak-rínak, 
könyörögnek, hátha megesik raj
tuk a szívünk. A végén azonban 
mindenki beletörődik a dologba. 
Bár van, aki még megvesztege
téssel kísérletezik, de aztán fel
adja az ellenállást.

Kérdésemre, hogy a maffiák
kal volt-e dolguk, Orosz László 
válaszol: az utasforgalomban 
nem találkoztak ugyan velük, de 
az elmúlt évben utaltak bizonyos 
jelek a ténykedésükre. A vám
őrök eljártak nagy mennyiségű 
illegális gáz- és kenőolaj-szállít
mányok ügyében, amikor is fel
merült a gyanú, s a rendőrségi el
járás során valóban fény derült a 
szervezettségre.

-  Egy nagy összegű csalás kí
sérletét viszont mi lepleztük le -  
mesél tovább a vámparancsnok. 
-  Az egyik olajszállítónak több 
millió forint vámtartozást kellett 
volna befizetnie, csakhogy a 
csekkről eltüntette a hat darab 
nullát. Pofonegyszerű trükk volt, 
akárcsak a felderítés. Telefonál
tunk a postahivatalba, s rögtön 
kitudódott a turpisság.

Á parancsnok elégedett az itt 
dolgozókkal, akiknek munkáját 
demokratikus érzülettel irányít
ja. A vámosok jövedelme tisztes 
megélhetés forrása, szolgálati la
kást is kaphatnak.

-  Nálunk mindenki egyfor
mán fontos. És parancsot ki lehet 
adni úgy is, hogy ne kényszernek 
érezze az, akinek szól -  állítja 
Orosz László. -  Egymás mellett 
tanultuk a szakmát, engem is ez a 
vámhivatal nevelt ki. Jó csapat 
nőtt fel Szobon.

Kados Virág

S z ü r e t  a  b u d a i  h e g y e k  l á b á n á l
M ár a fö ld  a fontos, nem az ültetvény

Néhány évvel ezelőtt a Földmű
velésügyi Minisztériumban még 
úgy látták, reális esélye van a 
budai borvidék elismertetésé
nek. Az 1990 utáni változások 
azonban végleg levették a napi
rendről a kérdést. Más kérdés, 
hogy maguk az érintettek nem 
tettek le e rang megszerzésének 
szándékáról. Tök és Budakeszi 
több településsel együtt jelenleg 
az etyeki hegyközségek társasá
gában foglal helyet.

Téeszből holding, szakcso
portból magángazdák szövet
kezete, tangazdaságból rész
vénytársaság, a vagyonkezelő
szolgáltató szövetkezet és rész
vénytársaság tőkéjéből kft.-k. 
Egyebek között ezek a változá
sok is jelzik azt a „felfordu
lást”, ami az egykor volt budai 
borvidék szőlőültetvényeinek 
tulajdoni rendszerében az utób
bi években bekövetkezett. A ár
verések licitjein nyilvánvalóvá 
vált, hogy itt a budai hegyek lá
bánál a tőkék alatt milliók he
vernek, és nem az ültetvények, 
hanem a földingatlan fontos 
immár. A toki Egyetértés téesz- 
nek például 1987-ben még 400 
hektár szőlője volt. Jogutódja 
csupán 235 hektárt birtokol. 
Ennél többet veszített Budake
szin a volt Kertészeti Egyetem 
Tangazdasága. Egykori terüle
tének mindössze egyharmadán, 
a kárpótlási földalapból birtok
hoz jutott, illetve szakcsoporti 
tagokból tulajdonossá vált gaz
dák alig 240 hektár szőlőt mű
velnek. A privatizátoroknak 
ugyanis arra már nem terjedt ki 
a figyelmük, hogy az egyéves 
ültetvényeket senki sem fogja 
bérbe venni. Emiatt legalább 
száz hektár szőlőskert ment 
tönkre, közte az a 46 hektáros 
gyönyörű ültetvény is, amelyből 
mára csak a feketéllő karók, el
vadult tőkék és gyom maradt a 
budaörsi út mentén.

Körmendi József, a toki Nya
kashegy Kft. kertészeti főága- 
zatvezetője ezekben a napok-

H i r d e t m é n y
a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara ta&jai részére

T is z te l t  V á lla lk o zó k !
A Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara 10 Kamarai Osztálya az elmúlt év során megtartott 

osztályülések keretében alakította ki a jelenlegi formáját. A 10 Kamarai Osztály a Gazdasági Kamarákról 
szóló 1994. évi XVI. törvénynek megfelelően:

1996. október 28. és november 1. között tartja meg osztályüléseit.
A kamarai osztályülések napirendjén a fővárosi vállalkozások helyzetéről, a Budapesti Kereskedelmi 

és Iparkamara, valamint az osztályvezetőségek által eddig végzett munkáról szóló beszámolók szerepelnek.

AZ OSZTALYULESEK IDŐPONTJAI

október 28. (hétfő) 9.00 óra
Vili. Kamarai Osztály: Közüzem ek, közszolgáltatás
Osztályelnök: Aba Botond, a BKV vezérigazgatója 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Nagy Andrea osztálytitkár. Tel: 269-6058 

október 28. (hétfő) 13.00 óra 
IV. Kamarai Osztály: Kiskereskedelem és vendéglátás 
Osztályelnök: Kisberk László egyéni vállalkozó 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Csécsi Erika osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken 

október 29. (kedd) 9.00 
IX. Kamarai Osztály: Banki, biztosítási és általános 
pénzügyi szolgáltatás
Osztályelnök: Erős János, a Kereskedelmi és Hitel Bank Rt. 
vezérigazgatója
Az osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Csécsi Erika osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken 

október 29. (kedd) 13.00 óra
I. Kamarai Osztály: Ipar és ipari kutatás, tervezés, 
szolgáltatás
Osztályelnök: Dr. Vadász Péter, a VP Tanácsadó Kft. 
elnök-vezérigazgatója
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Szilágyi Róbertné osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken 

október 30. (szerda) 9.00 óra 
III. Kamarai Osztály: Kereskedelem és kereskedelm i 
szolgáltatás

Osztályelnök: Marosi Ilona, az UTTRY és Tsai Kft. igazgatója 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Szilágyi Róbertné osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken 

október 30. (szerda) 13.00 óra
V Kamarai Osztály: Turizmus, szállodai és szálláshelyi 
szolgáltatás, vendéglátás, szabadidő szolgáltatás 
Osztályelnök: Dr. Csizmadia László, a Kereskedelmi, 
Vendéglátóipari és Idegenforgalmi Főiskola főigazgatója 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Bártfai Endre osztálytitkár. Tel: 132-7150 

október 31. (csütörtök) 9.00 óra
VII. Kamarai Osztály: Hírközlés, informatika  
Osztályelnök: Tankó Zoltán, a Matáv Rt. üzleti kommuni
kációs ágazati igazgatója 
Az osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad: 
Karácsony Gabriella osztálytitkár, Tel: 156-9000/164 melléken 

október 31. (csütörtök) 13.00 óra
II. Kamarai Osztály: Építőipar, építőipari kutatás, 
tervezés, építőipari szolgáltatás 
Osztályelnök: Tolnay Tibor, a Magyar Építőipari Rt. 
elnök-vezérigazgatója
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Szilágyi Róbertné osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken

november 1. (péntek) 9.00 óra
X. Kamarai Osztály: Gazdasági tevékenységet 
segítő szolgáltatás (tanácsadás, oktatás, kulturális 
és egészségügyi szolgáltatás)
Osztályelnök: Nagy Elek, a Menedzser Mediátor Szervezé
si és Vezetési Tanácsadó Kft. tanácsadója 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Rádi Anna osztálytitkár. Tel: 156-9000/124 melléken 

november 1. (péntek) 13.00 óra
VI. Kamarai Osztály: Közlekedés, szállítás, szállítmányozás 
Osztályelnök: Kovatkó István, a H és F Közúti Közlekedési 
és Szállítmányozási Kft. ügyvezető igazgatója 
A z osztályüléssel kapcsolatban felvilágosítást ad:
Karácsony Gabriella osztálytitkár. Tel: 156-9000/164 melléken

AZ OSZTÁLYÜLÉSEK HELYSZÍNE

Az ülések a Budapesti Nemzetközi Vásárközpont (X. kér. 
Albertirsai út 10. K épületében, valamint a 30-as pavilonban) 
kerülnek megrendezésre. A nyilvántartásba vétel a K épület au
lájában, az osztályülés pedig a Konferencia teremben történik.

RÉSZVÉTEI

Az osztályüléseken annak a cégnek a képviselője, illetve az az 
egyéni vállalkozó vehet részt, aki az adott kamarai osztály 
tagja, és az osztályülések meghirdetett időpontját megelő
zően regisztráltatta magát, vagyis kitöltötte a BKIK Kamarai 
alapregisztrációs adatlapot.

A megjelentek nyilvántartásba vétele az osztályülés hely
színén, a meghirdetett időpontot megelőzően 1 órával előbb 
kezdődik. A képviseleti jogosultságot -  a kamarai regisztráció
nak megfelelően -  a helyszínen hitelt érdemlő módon igazol
ni kell.

Kérjük, hogy a nyilvántartásba vételhez feltétlenül hozzák 
magukkal annak a gazdálkodó szervezetnek a hivatalos meg
hatalmazását -  a cégjegyzék szerinti teljes név feltüntetésé
vel -  amelynek képviseletében megjelennek. Egyéni vállalko
zóktól a vállalkozói igazolvány bemutatását kérjük.

Az osztály ülése akkor határozatképes, ha azon a szavaza
ti joggal rendelkező tagoknak legalább 50%-a jelen van.

Ha az eredeti időpontban az osztályülés nem határozatké
pes (mert a BKIK Alapszabályában előírtaknál kevesebben je
lentek meg), azonos napirenddel, azonos helyszínen, 1 órával 
később -  a jelenlevők létszámától függetlenül határozatké
pesen -  kerül sor a megismételt ülésre.

Hívjuk és várjuk tagjainkat, 
kérjük aktív részvételüket annak érdekében, 
hogy a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara, 
mint gazdasági önkormányzat, megfelelően 
képviselhesse a főváros vállalkozóit.

B udapesti K ereskedelm i és Iparkamara E lnöksége

Évek kellenek, míg beérik a törvény
ban aligha ér rá az ágazat leg- 
újabbkori hanyatlásán elmél
kedni. A rengeteg eső, a rotha
dás veszélye osztja be idejét, s 
persze a szőlőmunkásokét is.

-  Főként a növényvédelem 
kerül sokba. A szerek drágák, a 
magángazdák közül ezért aztán 
éppen ezen szerettek volna ta
karékoskodni. Nem csoda hát, 
ha a termésük jó része az idén 
megrothadt -  magyarázza Kör
mendi József, majd így folytatja 
-, a mi szőlőink a szeptemberi 
100-150 milliméteres csapadék 
ellenére egészségesek, s bár a 
minőség gyengébb a tavalyinál, 
a Szürkebarát mustfoka így is 
eléri a 18-19 fokot. A termés jó 
közepes. Nincs okunk panaszra 
az árakat illetően sem. A fran
cia eredetű Sauvignon és Char- 
donnay különösen nagy kere
setnek örvend.

A Nyakashegy Kft.-t és a 
szakcsoportból létrejött Telki 
Szőlősgazdák Szövetkezetét is 
igyekszenek segíteni.

A főágazatvezető úgy, véli, 
okos dolog volt a hegyközség 
intézményének bevezetése, de 
évek kellenek hozzá, amire az 
valódi funkcióját betöltheti.

-  Az emberek a járulékbefi
zetési kötelezettséget újabb 
adónak tekintik, az adatszol
gáltatást hatósági zaklatásként 
fogják fel. Szinte kivétel nélkül 
belátják viszont, hogy ott, ahol 
nem működik a hegyközségi

rendszer, ott még a jó bortermő 
kategóriából is kiesnek, s ez be
hozhatatlan hátrányt jelent a 
piaci versenyben. S ez egy olyan 
cég esetében, amelyik tavaly a 
megyei borversenyen a legjob
ban szerepelt, különösen fontos 
-  állítja Körmendi József, társa
dalmi tisztére nézve hegybíró. -  
Figyelemre méltó a kft.-nek az 
a szándéka is, hogy miközben 
telepítések az országban szinte 
egyáltalán nincsenek, egy 120 
hektáros szőlőültetvény tervét 
fontolgatják.

A tökiek megbízható szakmai 
partnerre leltek a Vitis Bt.-ben. 
A feldolgozóüzem kapacitása a 
privatizációt követően jelentős 
mértékben megnőtt, korszerű
södött. Az a körülmény, hogy az 
egykori Kertészeti Egyetemi 
Tangazdaság budakeszi ültet
vényének értéke nagyobb mér
tékben nem csökkent jobban a 
kárpótlás során, főként annak 
köszönhető, hogy a Promontor- 
vin Rt. a viszonylag rosszabb 
területeket is bérbe vette, és 
megfelelő módon műveltette.

-  A közel 400 hektár ültet
vényből mindössze 130 hektár 
maradt meg, s ha kinéz az abla
kon, láthatja, itt az orrunk előtt 
tönkrement egy jókora szőlőte
rület -  mutat a kerítésen túlra 
Somlai Ferenc, a Vitis Bt. ügy
vezető igazgatója. Nem mondja, 
de nyilvánvaló, hogy a tulajdo
nosok arra várnak, mikor nyil-

HANCSOVSZKI JÁNOS FELVÉTELE
vánítják birtokaikat építési te
lekké. A szőlősgazdák -  vannak 
vagy százhatvanan -  egyre in
kább beletanulnak a mesterség
be. Ma már nagyon büszkék az 
idevalósiak a budakeszi Char- 
donnay-re, címkézett palackos 
boraikat szívesen fogyasztják a 
helybéliek -  állítja Somlai Fe
renc.

-  Ami a terméseket illeti, a 
többség nyilván megtalálja a 
számítását. Ahhoz ugyanis, 
hogy nyereség képződjön, leg
alább 50-60 mázsa hektáran- 
kénti hozamokra van szükség -  
érvel az igazgató, aki nagyon 
fontosnak tartja a költségek 
alakulását, s szolgáltatásaikat 
is igyekeznek ahhoz mérni, 
hogy a hektáronkénti ráfordítá
sok lehetőleg 160 és 200 ezer fo
rint között maradjanak. A 
Hegyközségek Nemzeti Taná
csának tagjaként egyébként ő is 
hangsúlyozza: a hamisítások 
sokat ártanak a szakma tekin
télyének, amint ahogy annak 
idején az igénytelen keleti piac
ra való termelés is.

Valami tehát történik a budai 
hegyek lábánál. S ha egyelőre 
önálló borvidék még nincs is Bu
dakeszitől Budajenőig, de a hegy 
leve visszanyerheti egykori csil
logását, saját nevet, ízt kap, 
hogy felismerhessük benne a föl
det, ahol termett, s a borászt, aki 
nemes itallá érlelte azt.

Valkó Béla

A k n á k  a  d ö m s ö d i  

i s z a p b a n

Civil szerveződésben nincs hi
ány Dömsödön, célját és taglét
számát tekintve a Még 1000 év 
Dömsödért Egyesületről joggal 
mondják, hogy a legelsők közé 
tartozik. Tájvédelem, idegen- 
forgalom, községcsinosítás, ha
gyományápolás — íme néhány 
a felvállalt gondokközül, 
amikkel elsősorban Korona 
Sándor, az egyesület elnöke 
próbál megbirkózni.

Korona Sándor az önkor
mányzat Településfejlesztési 
Bizottságának is tagja, s többek 
közt a Holt-Duna sorsával fog
lalkozik. Ezek közül az első a 
kemény dió, sokan próbálták 
meg feltörni. A Holt-Dunát em
beremlékezet óta nem kotorták, 
egyre jobban eliszaposodik, s 
ezzel arányosan romlik a víz 
minősége, ami mindenekelőtt a 
horgászokat aggasztja. Elte
kintve attól, hogy az önkor
mányzat nem dúskál a pénzben, 
a tulajdonjoggal is van némi 
gond. Ä község mellett húzódó 
holtág egy része dömsödi, a töb
bi állami tulajdon. Ki adjon 
pénz a kotráshoz, amelynek a 
költségvonzata nyolc-tízmillió 
forint? Mellesleg kotrás előtt 
tűzszerészeknek kéne átvizsgál
niuk a medret, mert az iszap sok 
második világháborús fel nem 
robbant aknát és bombát rejt 
magában. Néhány éve egy kot- 
róhajó aknára futott és el
süllyedt. A megoldásra egy mód 
kínálkozik. Egybehangolni a 
Ráckevei Duna-ág esedékes 
kotrását a Holt-Dunáéval. 
Csakhogy ez, nagyságrendjét 
tekintve már országos problé
ma, s a mostani kormány már 
aligha fogja megoldani, mert 
nincs rá pénz.

M. M. Gy.

Verseny a vásárlók vágyaiért
M ég erős a szövetkezeti üzlethálózat

A tőkével rendelkező hazai vál
lalkozók talán 1993-ban éreztek 
rá igazán, hogy az egyre erőtelje
sebb privatizáció miatt sanyarú 
sors vár rájuk. Szorongatták a 
szövetkezeteket minden felől, s a 
gazdasági gondok miatt a keres
kedelemben is kegyetlen küzde
lem kezdődött -  idézte a mozga
lom mélypontjának tartott idő
szakot sajtótájékoztatóján Bar- 
tus Pál, az Általános Fogyasztási 
Szövetkezetek Országos Szövet
sége (ÁFEOSZ) elnöke. Munka
társaival, illetve az általuk kép
viselt közel 700 ezer szövetkezeti 
taggal -  mint kistőkésekkel -  ak
kor határozták el egy olyan ke
reskedelmi bázis létrehozását, 
amely biztosítja a hazai tőke, a 
magyar termék és munkaerő je
lenlétét a honi piacon. Először 
Pro-Coop néven, az egységes be
szerző szervezeteket hozták létre, 
majd tavaly 171 áfész 465 boltjá
nak közreműködésével megszer
vezték a Coop-üzletláncot. Ma 
már több mint 700 „szeme” van 
ennek a láncnak.

A Coop-hálózat feladata az el
képzelések szerint a városi és vi
déki lakosság magas szintű, fo
lyamatos kiszolgálása mindig és 
mindenütt ugyanazzal az áruvá
lasztékkal, a helyi igények figye
lembevételével. Az üzletlánc 
boltjai, mint az a Pest megyei te
lepüléseken is felfedezhető, egy
séges külső arculatot és belső 
berendezést kaptak, azonos áru- 
választékot kínálnak, egy idő
ben szerveznek akciókat, s egy
séges további kedvezményekre 
jogosító tagkártyát adtak ki a 
közel 700 ezer áfész-tagnak.

Az elmúlt egy esztendő ered
ményeivel az ÁFEOSZ vezetői 
maradéktalanul elégedettek, 
mert az induláskori több mint 25

milliárdos árbevétellel szemben 
ma közel 49 milliárdra számít
hatnak. Bartus Pál szerint 
egyáltalán nem biztos, hogy a 
nagy bevásárlóközpontoké a jö
vő, hiszen azok megközelítése a 
metróvonalak zsúfoltsága, az 
autópályadíjak bevezetése miatt 
a távolabb lakók számára lehe
tetlenné válhat, s elsorvadhat
nak a kereskedők és a vásárlók 
közötti -  még mindig fontos -  
emberi kapcsolatok.

A Coop-üzletlánc Pest megyé
ben kifejezetten erős, hiszen 49 
boltjuk árbevétele eléri a 3 milli
árd forintot -  mondta munkatár
sunk kérdésére válaszolva Bar
tus Pál. Bár tény, hogy az egyes 
áfészek az utóbbi években lezaj
lott átalakulások során más és 
más helyzetbe kerültek, de a va
gyon nagyobb része egyben ma
radt. Cegléden és környékén a 
Coop-boltok számával és forgal
mával maradéktalanul elégedet
tek, Vácott, Érden és Budakeszin 
is jelentős pozíciókat szereztek. 
Dabason a közelmúltban, Veres
egyházán a héten fejezték be 
20-20 millió forintért egy nagy 
Coop-üzlet felújítását. A három
négy évvel ezelőtti ottani gondo
kat Szentendrén is feledteti az 
üzletlánc mai állapota, Nagyká- 
ta, Szentmártonkáta térségében 
pedig jelenleg is folyik a hálózat 
fejlesztése. A közeljövőben a 200 
négyzetméternél kisebb áfész- 
boltokból Coop-Mini, a 800 
négyzetméternél nagyobbakból 
Coop-Maxi hálózat létrehozását 
tervezi az ÁFEOSZ, miközben a 
nagy üzletközpontok is szapo
rodni, gyarapodni akarnak. A 
verseny tehát tovább folytatódik 
a vásárlók pénzéért, s annak 
fogytán talán a vágyaikért?

Vereszki János


